
 آقای سوریان استعفای شما سر و 
صدای زیادی به پا کرد.

خـب ایـن ماجـرا چیـز جدیـدی نیسـت. 
مـن از سـال پیـش تصمیـم گرفتـه بـودم 
کـه از مسـئولیتم کنـار بـروم امـا بنـا بـه 
دلایلـی تصمیـم گرفتـم کـه حـالا ایـن 

موضـوع را عملـی کنـم.
اما شما رفاقتی دیرینه دارید و 
حالا این سؤال پیش آمده که 

چرا نتوانستید به همکاری ادامه 
بدهید؟

رفاقـت مـا کـه سـر جـای خـودش باقـی 
می ماند اما شـرایط کار متفاوت اسـت.
رفاقت شما با علیرضا دبیر به کجا 

بر می گردد؟
مـا بچه محـل بودیـم تقریبـاً و از همـان 
دوران نخسـت قهرمانـی بـا هـم آشـنا 

بودیـم.
و حالا نگران این نیستید که این 

رفاقت به هم بخورد؟
نـه چـرا بایـد بـه هـم بخـورد؟ شـاید یـک 

مواقعـی در کار مسـائلی مطـرح شـود 
امـا رفاقـت و دوسـتی کـه قـرار نیسـت 

بـه هـم بخـورد.
یعنی اختلاف نظر داشتید؟

اختلاف نظر هم طبیعی است که پیش 
بیاید اما واقعاً مشکل کارهای شخصی 
بـود و اینکـه نمی رسـیدم در فدراسـیون 

حاضر شـوم.
با وجودی که نمی رسیدی اما سه 

سال در فدراسیون ماندی؟
بـه هـر حـال تلاشـم را کـردم و البتـه 
همیشـه ایـن دغدغـه وجـود داشـت کـه 
به کشـتی آسـیب نرسـد به همین دلیل 
سعی کردم که کناره گیری ام با کمترین 

ضربـه بـه کشـتی همـراه باشـد.
 چه دلایلی باعث شد که این یک سال 

را به کار در فدراسیون ادامه بدهی؟
مـن از 3 سـال پیـش بـا درخواسـت 
علیرضـا دبیـر در فدراسـیون کشـتی 
حاضـر شـدم و در ایـن مـدت سـعی 
کـردم کـه بـه هـر شـکلی کـه می توانم در 
بازگشـت کشـتی بـه دوران اوج کمـک 
کنـم. چـون می خواسـتم بـه کشـتی 
کمـک کنـم تصمیـم گرفتـم کـه در ایـن 
یـک سـال هـم بـه خاطـر مسـابقات و 
اردوهـای متعـددی کـه وجـود داشـت 

در کنـار تیـم باشـم.

و دلیل اختلاف نظر شما با آقای 
دبیر؟

ئلی کـه مطـرح شـده  برخـلاف مسـا
هیـچ مشـکلی بیـن مـن و مسـئولان 
فدراسـیون وجـود نـدارد. ایـن دومیـن 
اسـتعفای مـن در ایـن یـک سـال اخیـر 
بـود کـه بـه خاطـر رسـیدن بـه مسـائل 
شـخصی بـه فدراسـیون تحویـل دادم. 
فکـر می کنـم نزدیـک بـه دو دهـه اسـت 
کـه در کشـتی هسـتم و در ایـن مـدت 
هـم بـا تمـام تـوان در خدمـت کشـتی 
بـودم و الان نیـاز دارم کـه بـه کارهـای 

شـخصی برسـم.
اما حتماً مشکلی وجود داشته که 

این تصمیم را گرفتی؟
متأسـفانه بعـد از اسـتعفای مـن خیلـی 
از رسـانه ها بـه ایـن سـمت و سـو رفتنـد 
کـه مشـکلی بیـن مـن و علیرضـا دبیـر 
وجـود دارد، امـا مـا همچنان مثل سـابق 
دوسـت هسـتیم و تصمیمـم بـرای 
خـروج از فدراسـیون کشـتی فقـط بـرای 

رسـیدگی بـه امـور شـخصی بـود.
ولی فدراسیون نشین ها تأکید 

کردند که برگشتی؟
اصـلاً چنیـن چیزی نیسـت. البتـه تأکید 
می کنم که هیچ مشـکلی با فدراسـیون 
کشـتی نداشـتم و نـدارم، امـا امـکان 

ادامـه همـکاری هـم وجـود نـدارد.
استعفای شما بعد از کناره گیری 

محمد بنا حالا شرایط را برای 
فدراسیون هم سخت می کند.

بعیـد می دانـم اتفـاق خاصـی باشـه. بـه 
هـر حـال فـرد جدیـدی کار را در دسـت 

می گیـرد و کارهـا هـم پیـش مـی رود.
اینجور به نظر می آید که دوری 

محمد بنا را نتوانستی تحمل کنی؟
کیسـت کـه ندانـد محمـد بنـا چـه مربـی 
ارزشـمندی اسـت؟ بنـا سـال ها بـرای 
کشـتی فرنگـی ایـران زحمـت کشـیده 
و ایـن رشـته را بـه تمـام نداشـته هایش 
رسـاند. دوران درخشـان کشـتی فرنگی 
بـا محمـد بنـا شـروع شـد و نتایجـی بـه 
دسـت آمـد کـه بـه ایـن سـادگی دیگـر 
تکـرار نمی شـود. بـه حـق هـم عنـوان 
بهتریـن مربـی قـرن را بـه خـودش 
اختصـاص داد. در بلگـراد هـم بـا آقـای 
بنـا دربـاره ادامـه همـکاری اش مفصـل 
صحبـت کـردم، امـا او تصمیمـش را از 
قبـل گرفتـه بـود و راه بازگشـت وجـود 

نداشـت.
و حالا مسیر سختی که حسن 

رنگرز باید طی کند. به نظر خیلی 
روی کمک شما حساب کرده بود.

خوشـبختانه حسـن رنگـرز اهـل فـن 

است و حتماً می تواند به کشتی فرنگی 
ایـران کمـک کنـد. دوسـت داشـتم بـه او 
کمک کنم اما واقعاً کارهای شخصی ام 
مانع از این می شـود. حسـن رنگرز قبل 
از ایـن شایسـتگی اش را چـه در عرصـه 
مدیریـت بواسـطه حضـور در نایـب 
رئیسـی فدراسـیون و مدیرکلـی ورزش 
مازنـدران و چـه در عرصـه فنـی بواسـطه 
حضـور در لیـگ برتـر و سـرمربیگری 
جوانـان، ثابـت کـرده و نتایجـی هـم کـه 
بـه همـراه امیدهـا کسـب کـرد، نشـان 
از لیاقـت او بـرای حضـور در تیـم ملـی 

کشـتی فرنگـی دارد.
با این وضعیت چه روزهایی را برای 

کشتی پیش بینی می کنی؟
روزهـای خـوب. واقعـاً هـر وقـت کـه در 
کشـتی بـودم و چـه نبـودم بـرای ایـن 
ورزش بهترین هـا را آرزو کـردم. کشـتی 
چـه بـا مـن و چـه بـدون مـن بایـد بـه 
مسـیرش ادامـه بدهـد. چـون روزهـای 
سـخت دوران قهرمانـی را تجربـه کـردم، 
اعتقـادم دارم کـه ایـن رفتـن و آمـدن 
افراد بیشترین ضربه را به کشتی گیران 
می زنـد. چـرا کـه آنهـا بـه لحـاظ روانـی 
بـه هـم می ریزنـد ولـی امیـدوارم ایـن 
تغییـرات جدیـد آسـیبی نداشـته باشـد 

و کشـتی رو بـه جلـو حرکـت کنـد.

حمید سوریان، دارنده 7 مدال طلای کشتی فرنگی جهان و المپیک دو روز پیش ماجرای استعفایش را رسانه ای کرد. استعفایی که حالا حسابی در رسانه ها سر و صدا کرده. البته فدراسیون کشتی بعد از تکذیب اولیه استعفا و اینکه نوشته مکتوبی 
به عنوان استعفا به دستش نرسیده اما حالا امامی اعلام کرد که علیرضا دبیر این استعفا را پاره کرده و این ماجرا تمام شده است. موضوعی که حمید سوریان نظر دیگری دارد و می گوید استعفای او از کشتی جدی است و راه بازگشتی برای او وجود ندارد.

انعکاس اخبار ورزش ایران
منهای فوتبال 6

 zخبر

والیبال نشسته قهرمانی جهان

جوانان، آخرین 
حریف تدارکاتی

برنامــه دو دیــدار تدارکاتــی تیــم 
ملــی والیبــال نشســته برای حضور 
در مســابقات جهانــی مشــخص 
شــد. رقابت هــای والیبال نشســته 
قهرمانــی جهــان طــی روزهــای 10 تــا 
21 آبــان بــه میزبانــی شــهر ســارایوو 
در کشــور بوســنی و هرزگویــن 
برگــزار می شــود و تیم هــای ملــی 
مــردان و بانــوان ایــران در ایــن 

مســابقات شــرکت می کننــد. 
نمنــت  ر تو یــک  د  بــو ر  ا قــر
چهــار جانبــه از روز 19 مهــر بــا 
یــران،  حضــور تیم هــای ملــی ا
لمــان، قزاقســتان و تیــم »ب«  آ
کشــورمان در تهــران برگــزار شــود 
و هماهنگی های لازم درخصوص 
بــا  رنمنــت  تو یــن  ا ری  برگــزا
کشــورهای میهمــان نیــز انجــام 
ــود، امــا تیم هــای آلمــان و  شــده ب
قزاقســتان در فاصله یک هفته تا 
شــروع ایــن رویــداد، انصــراف خود 
ــا ایــن تورنمنــت  ــد ت را اعــلام کردن

بــه طــور کامــل لغــو شــود. 
یــن تورنمنــت، عمــلاً  بــا لغــو ا
ــرای دعــوت از تیم هــای  فرصتــی ب
خارجــی بــرای برگــزاری بــازی 
تدارکاتــی وجــود نداشــت. بــر 
همیــن اســاس کادر فنــی تیــم 
ملــی مــردان تصمیــم گرفتــه کــه 
ایــن تیــم در دو دیــدار تدارکاتــی 
بــه مصــاف تیــم جوانــان بــرود. 
تیم هــای اول و دوم در مســابقات 
قهرمانــی جهــان، ســهمیه حضــور 
در پارالمپیــک 2024 پاریــس را 

کســب می کننــد.
 

انتخابات کمیته ملی پارالمپیک

آغاز ثبت نام داوطلبان 
از هشتم آبان

ثبت نــام از داوطلبــان انتخابــات 
کمیتــه ملــی پارالمپیــک از هشــتم 

ــان مــاه آغــاز می شــود.  آب
داوطلبــان حائــز شــرایط جهــت 
تــی  با نتخا حضــور در مجمــع ا
کمیتــه ملــی پارالمپیــک بــرای 
احــراز پســت های رئیــس، نــواب 
رئیــس، خزانــه دار، عضــو هیــأت 
اجرایــی )شــش نفــر( و بــازرس 
قانونــی، از روز 8 آبــان تــا پایــان 
وقــت اداری 22 آبــان فرصــت 
دارنــد در ســاعات اداری )7:30 
تــا 15:30( بــا در دســت داشــتن 
مــدارک شــخصاً بــه کمیتــه ملــی 
ــه  پارالمپیــک مراجعــه و نســبت ب

ثبت نــام اقــدام کننــد.
ایــن انتخابــات روز سه شــنبه 22 

آذر مــاه برگــزار می شــود.
 

اعلام زمان انتخابات 
اسکواش

تاریــخ برگــزاری مجمــع انتخاباتــی 
فدراســیون اســکواش مشــخص 
شــد. بــا تصمیــم وزارت ورزش 
و جوانــان 14 آذرمــاه به عنــوان 
تاریــخ برگــزاری مجمــع انتخاباتــی 
فدراســیون اســکواش مشــخص 

شــد. 
بــرای شــــــــــرکت در مجمـــــــــــع 
انتخابــات فدراســیون اســکواش 
20 کاندیــدا ثبت نــام کــرده بودنــد 
و امیــر عزیزی پــور دبیــر پیشــین 
فدراســیون اســکواش، محمــد 
آران رئیــس هیــأت اســکواش 
یــب  نا فقیــر  بــک  با  ، ن تهــرا
رئیــس فدراســیون اســکواش، 
م  پیــروز هاشــمی ارس، بهــرا
یــب  نا پرســت  سر نــی  خا قا آ
رئیســی فدراســیون دوومیدانــی 
و احمــد نامنــی معــاون دفتــر امــور 
مشــترک فدراســیون ها تاکنــون 
از ســوی مراجــع ذی صــلاح وزارت 
نــان مــورد تأییــد  ورزش و جوا
قــرار گرفتنــد و ممکــن اســت تــا 
روز انتخابــات اســامی برخــی از 
 نامزدهــا بــه ایــن لیســت اضافــه 

شوند. 
دوره چهار ســاله ریاســت مســعود 
ســلیمانی روز 26 شــهریور مــاه بــه 
پایــان رســید و 23 مهرمــاه بــا حکم 
وزیــر ورزش و جوانــان، محســن 
خمارلــو به عنــوان سرپرســت ایــن 

فدراســیون انتخــاب شــد.

 zسوژه

لیگ برتر کشتی آزاد با حضور ستاره ها

رونمایی از زارع و امامی

متأسفانه بعد از 
استعفای من خیلی 
از رسانه ها به این 
سمت و سو رفتند 
که مشکلی بین 
من و علیرضا دبیر 
وجود دارد، اما ما 
همچنان مثل سابق 
دوست هستیم و 
تصمیمم برای خروج 
از فدراسیون کشتی 
فقط برای رسیدگی به 
امور شخصی بود

حسن رنگرز

برگزاری کنفرانس مطبوعاتی روز شنبه

نشســت خبری ســرمربی تیم ملی کشــتی فرنگی با اصحاب رســانه ســاعت 
14:30 روز شنبه 7 آبان در محل سالن کنفرانس خانه کشتی شهید ابراهیم 
هــادی برگــزار می شــود. در ایــن نشســت  حســن رنگــرز ســرمربی تیــم ملــی 
کشــتی فرنگی پاســخگوی ســؤالات اصحاب رســانه اســت. نتایج مســابقات 
امیدهــای قهرمانی جهان در اســپانیا و همچنین بازگشــت بــه کار فنی بعد از 
ســال ها فعالیــت مدیریتــی می تواند مهم ترین موضوع این نشســت باشــد.

مرتضی قربانی:

از صحبت های سجادی متعجبم

رئیس فدراســیون تیراندازی گفت: از ماه ها قبل دستورالعمل همکاری 
وزارت ورزش و جوانان و وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح را تهیه 
کردیــم. بــر اســاس ایــن دســتورالعمل وزارت ورزش و جوانــان و وزارت 
دفــاع و پشــتیبانی حداکثــر تلاش خــود را برای تأمین تجهیزات مناســب 
تمرین، مســابقه و ایجاد شــرایط برابر با رقیبان در مســابقات بین المللی 

انجــام می دهند.«

جمشید سهرابی

رئیس انجمن پاراتکواندو شد

بــا حکمــی از ســوی هــادی ســاعی رئیــس فدراســیون تکوانــدو، جمشــید 
ســهرابی بــه عنــوان رئیــس انجمــن پاراتکوانــدو منصــوب شــد. جمشــید 
سهرابی، مربی و داور بین المللی تکواندو، بیش از 1۲ سال به عنوان رئیس 
هیــأت تکوانــدو اســتان تهــران فعالیــت کــرده کــه در ایــن مدت 11 ســال به 
عنوان هیأت برتر از ســوی فدراســیون تکواندو و اداره کل ورزش و جوانان 

اســتان تهران انتخاب شــده اســت.

رقابت های لیگ برتر کشتی آزاد در حالی 
هفته دوم خود را پشت سر گذاشت که 
دو ستاره نامدار تیم ملی کشتی آزاد در 
رقابت های این هفته به میدان رفتند. 
این مسابقه بین دو تیم مدعی قهرمانی 
لیگ برتر برگزار شد که پشت یکی از 
این تیم ها نام محسن کاوه هم وجود 
دارد. پتروپالایش بلیش تاکستان با 
انبوه سازان هوتن مسابقه دادند که به 
میزبانی تاکستان بود. پتروپالایش برای 
این مسابقه نامداران تیم ملی کشتی 
آزاد را به خط کرده بود و به همین دلیل 

هم مقتدرانه به برتری رسید. نکته مهم 
در این مسابقه استفاده از امیر حسین 
زارع و یونس امامی بود؛ دو ستاره کشتی 
ایران که دو مدال برنز را از مسابقات 
قهرمانی جهان به ارمغان آورده بودند 
و حالا از همین هفته دوم روی تشک 
حاضر شدند اما حیف که رقابت این 
دو چهره مطرح کشتی را تماشاگران 
ندیدند. استفاده از این دو کشتی گیر در 
حالی انجام شد که معمولاً کشتی گیران 
عنوان دار در دور مقدماتی لیگ برتر به 
میدان نمی روند. البته ستاره های تیم 

پتروپالایش کم نبودند؛ علیرضا سرلک، 
مرتضی قیاسی، مصطفی قیاسی، احمد 
بذری، علیرضا کریمی و امیرحسین زارع 
ستاره های تیم پتروپالایش بودند که در 
این مسابقه به میدان رفتند. استفاده 
از این نفرات به برتری 9 بر یک تیم 
پتروپالایش کمک کرد اما با این  حال 
مشخص نیست چرا این تیم اصرار به 
استفاده از چهره ای مثل یونس امامی 
داشت؟ او تازه از مسابقات قهرمانی 
جهان برگشته و مشخص نیست که تا 
چه میزان آماده باشد و همین ریسک 

حضور روی تشک را افزایش می دهد. 
البته بعید است که یونس امامی برای 
حضور در وزن 74 کیلوگرم وزن زیادی را 
کم کند اما با این  حال مهم است که او 
برای رویدادهای آینده در زمان ریکاوری 
روی تشک نرود. برگزاری لیگ برتر به 
لحاظ مالی فایده زیادی برای کشتی گیران 
دارد اما حضور در این مسابقات به لحاظ 
جسمانی شاید آسیب هم بزند. هنوز 
کسی فراموش نکرده که حسن یزدانی 
هم به خاطر همین حضور در لیگ برتر 

دچار مصدومیت شدید شد.    

 zمصاحبه

محسن وظیفه
روزنامه نگار

کیست که نداند »بنا« بهترین استکیست که نداند »بنا« بهترین است

 سوریان:  سوریان: 
 با دبیر رفیقم اما  با دبیر رفیقم اما 

برنمی گردمبرنمی گردم
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